
Zápis ze zasedání Vědecké rady FF Univerzity Pardubice 
ze dne 11. dubna 2025 

  
Přítomni: 
Externí členové: 
doc. ThDr. Jiří Gebelt, Th.D.; prof. PhDr. Michaela Hrubá, Ph.D.; doc. PhDr. Petr 
Chalupský, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš Malý, Ph.D.; prof. PhDr. Bohuslav Mánek, CSc.; doc. 
Mgr. Lukáš Novotný, M.A., Dr.phil.; doc. Jakub Sirovátka, Dr.phil.; doc. MUDr. Štěpán 
Špinka, Ph.D. 
 
Interní členové: 
doc. Mgr. Ondřej Beran, Ph.D.; doc. PhDr. Šárka Bubíková, Ph.D.; doc. PaedDr. Monika 
Černá, Ph.D.; doc. Mgr. Filip Grygar, Ph.D.; Mgr. Vladan Hanulík, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš 
Hejduk, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; doc. MgA. Tomáš 
Petráň, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; prof. PhDr. Karel Rýdl, CSc.; prof. PhDr. 
Vladimíra Spilková, CSc.; Mgr. et Mgr. František Válek, Ph.D.; prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
Omluveni:  
doc. Mgr. Erik Gilk, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Hutečka, Ph.D.; prof. PhDr. Tomáš Kasper, Ph.D.; 
prof. PhDr. Milena Lenderová, CSc.; prof. PhDr. Jiří Mikulec, CSc.; MgA. Radomír Slovik; 
doc. PhDr. Martin Soukup, Ph.D.; doc. PhDr. Michael Viktořík, Ph.D. 
 
Program: 

1. Uvítání a schválení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání 
3. Návrh plánu realizace Strategického záměru Fakulty filozofické UPCE na rok 2025 
4. Návrh děkana FF UPCE na složení habilitační komise pro řízení PhDr. Marka Vařeky, 

Ph.D. (Masarykovo muzeum v Hodoníně) 
5. Návrh na schválení změn ve zkušebních komisích pro státní závěrečné zkoušky 
6. Různé (novinky o akreditaci habilitačního řízení na filosofii, zřízení vědeckých týmů 

na FF UPCE pro léta 2025-2026, podpora juniorských badatelů pro rok 2025, udělení 
čestného doktorátu prof. Karlu Vocelkovi 25. dubna 2025) 

 
1. Uvítání a schválení skrutátorů  
 
Pan děkan přivítal přítomné. Konstatoval přítomnost dostatečného počtu členů a členek 
vědecké rady, který umožňuje zasedat a schvalovat usnesení. Na začátku jednání bylo 
přítomno 22 členů vědecké rady z celkového počtu 30 členů.  
 
Za skrutátory byli navrženi doc. Petráň a doc. Grygar.  
 
Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje za skrutátory doc. Petráně a doc. Grygara. 
 
Hlasování: 20-0-2 
 
2. Schválení programu zasedání 
 
Pan děkan seznámil členy a členky vědecké rady s programem zasedání a vyzval k diskusi 
nad jeho podobou. Nikdo nevznesl připomínky ani návrhy na změnu navrženého programu. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje program zasedání v předloženém znění.  
 
Hlasování: 22-0-0 



 
3. Návrh plánu realizace Strategického záměru Fakulty filozofické UPCE na rok 2025 
 
Od roku 2021 platí Strategický záměr Fakulty filozofické UPCE na období od roku 2021 
obsahující tři prioritní cíle. Je povinností fakulty každoročně vyhotovit plán realizace tohoto 
záměru na další kalendářní rok, projednat ho na vědecké radě fakulty a posléze ho nechat 
schválit akademickým senátem fakulty. Návrh plánu realizace strategického záměru 
vypracovalo vedení fakulty v průběhu února, předložilo jej k připomínkám akademické obci 
skrze kolegium děkana v březnu 2025 a po zapracování připomínek předkládá vědecké radě 
fakulty finální materiál.  

Děkan shrnul základní změny oproti předchozímu roku. Týkají se těchto záležitostí: 
Priorita 1: vznik nových SP, zatraktivnění stávajících SP, převedení univerzity volného času 
do režimu celoživotního vzdělávání, změny v doktorském studiu (legislativa, změny 
akreditací, zvýšení graduation rate), ombudsšetření mezi studenty fakulty, ustavení 
koordinátora pro AI/digitální gramotnost, zavedení příplatku za nadstandardní pedagogickou 
činnost atd. Priorita 2: více finančních prostředků do nástrojů na podporu vědy (více týmů, 
podpora juniorských badatelských záměrů apod.), zisk akreditace habilitačního řízení na 
filosofii. Priorita 3: zvýšení tarifů na UPCE, vyhodnocení ombudsšetření mezi akademiky, 
digitalizace agendy (roční hodnocení), kompletně bilingvní legislativa, sraz absolventů fakulty 
7. 6. 

V diskusi zazněly především dotazy týkající se 1) nástrojů umělé inteligence a jejich 
využívání na fakultě, 2) změn v doktorském studiu (zejména změna legislativy a financování 
DSP) a 3) nástrojů na rozdělování vědeckých peněz na fakultě (vědecké týmy, balíčky, 
příplatky apod.). Především v třetím bodě řada externích členů vědecké rady velmi 
oceňovala spektrum podpůrných nástrojů a objem financí určených na tyto nástroje. 
 
13.55 odchod prof. Rýdla; nyní přítomno 21 členů. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE projednala Návrh plánu realizace Strategického záměru Fakulty 
filozofické UPCE na rok 2025 a doporučuje děkanovi fakulty postoupit tento materiál ke 
schválení v Akademickém senátu Fakulty filozofické UPCE. 
 
Hlasování: 21-0-0 
 
4. Návrh děkana Fakulty filozofické UPCE na složení habilitační komise pro řízení 
PhDr. Marka Vařeky, Ph.D. (Masarykovo muzeum v Hodoníně)  
 
Podle VŠ zákona (§ 72, odst. 2) se zahajuje habilitační řízení na návrh uchazeče. Součástí 
návrhu má být životopis, doklady o vysokoškolském vzdělání a dosažených titulech, seznam 
publikací či přehled stáží. Podle Směrnice č. 3/2024 Habilitační řízení a řízení ke jmenování 
profesorem na FF UPCE (čl. 2, odst. 3) musí uchazeč předložit kromě habilitační práce 
a seznamů monografií, publikací či stáží také seznamy příslušných citačních ohlasů, 
zvaných přednášek a konferenčních vystoupení, řešených vědeckých projektů, dosavadní 
pedagogické činnosti a charakteristiku nejvýznamnějších publikovaných prací. Návrh se 
podává děkanovi fakulty (VŠ zákon, § 72, odst. 4). Pro posouzení návrhu schvaluje vědecká 
rada na návrh děkana pětičlennou komisi složenou z profesorů, docentů a dalších 
významných představitelů daného nebo příbuzného oboru. Předsedou komise musí být 
profesor a nejméně tři členové musí být z jiné vysoké školy než z té, na které se jmenovací 
řízení koná (§ 72, odst. 5). 

Děkan konstatoval, že dr. Vařeka podal přihlášku k habilitačnímu řízení 18. prosince 
2024. Po kontrole předložených materiálů byl vyzván k doplnění chybějících údajů, které 
dodal 3. února 2025. Všechny potřebné materiály tedy uchazeč předložil, proto děkan zařadil 
tento bod na jednání vědecké rady, jež dostala materiály habilitačního spisu k prostudování. 



Děkan postupoval dle vysokoškolského zákona (§ 72, odst. 5) a předložil vědecké 
radě návrh složení komise pro toto habilitační řízení: 

 

• prof. PhDr. Václav Bůžek, CSc. (FF Jihočeská univerzita v Českých Budějovicích) jako 
předseda komise – český historik raného novověku, specialista na dějiny 16. a 17. století, 
dějiny rakouských Habsburků a raně novověké šlechty 

• prof. PhDr. Michaela Hrubá, Ph.D. (FF Univerzita J. E. Purkyně v Ústí nad Labem) – 
česká historička pozdního středověku a raného novověku, specialistka na dějiny městské 
společnosti a dějiny genderu se zaměřením na severozápadní Čechy 

• doc. PhDr. Zdeněk Hojda, CSc. (FF Univerzita Karlova v Praze) – český historik raného 
novověku a 19. století, specialista na dějiny barokní kultury, dějin cestování, dějin 
sběratelství či diplomatiky a správy 

• doc. Mgr. Radmila Prchal Pavlíčková, Ph.D. (FF Univerzita Palackého v Olomouci) – 
česká historička raného novověku, specialistka na dějiny náboženství, soužití konfesí, 
problematiku konverzí a funerální a komemorativní kultury 

• doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D. (FF Univerzita Pardubice) – český historik raného 
novověku, specialista na dějiny 16. a 17. století, dějiny Habsburků, šlechty a hispánského 
světa 

 
Všichni jmenovaní odborníci s členstvím v komisi předběžně souhlasili. 
 
V diskusi zazněly hlasy doc. Malého a prof. Vorla, oba se shodli na tom, že se jedná 
o vhodné a dostatečně reprezentativní složení komise, jež splňuje nároky vyplývající ze 
zákona. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje pětičlennou habilitační komisi, jež bude 
pracovat ve složení prof. PhDr. Václav Bůžek, CSc. (předseda), prof. PhDr. Michaela Hrubá, 
Ph.D., doc. PhDr. Zdeněk Hojda, CSc., doc. Mgr. Radmila Prchal Pavlíčková, Ph.D. a doc. 
Mgr. Pavel Marek, Ph.D., a vyzývá komisi, aby postupovala dle Vysokoškolského zákona, 
§ 72, odst. 7-8 a posoudila předložený návrh. 
 
Hlasování: 19-0-2 
 
5. Návrh na schválení změn ve zkušebních komisích pro státní závěrečné zkoušky 
 
Ústav historických věd a Katedra filosofie a religionistiky doplnily nové členy na pozice členů 
(nově nastupující AP). Katedra literární kultury od 1. 1. 2025 změnila svůj název (po 
reorganizaci FF) a zároveň doplnila nového předsedu komise. 
 
Návrh usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje předložený návrh na členy komisí 
bakalářských a magisterských státních závěrečných zkoušek. 
 
Hlasování: 21-0-0  
 
6. Různé 
Děkan doc. Kubeš informoval ve spolupráci s prod. Hanulíkem o: 1) stavu akreditačního 
materiálu pro habilitační řízení ve filosofii (momentálně na NAÚ, již byla stanovena příslušná 
komise, která nyní zahajuje svou práci); 2) sedmi vědeckých týmech, které budou čerpat 
finanční podporu fakulty v letech 2025-2026 (3x na filosofii, 3x na historii a 1x na anglistice); 
3) nově zřízené podpoře juniorských badatelských záměrů (4x) a 4) o slavnostním aktu 
udělení čestného doktorátu UPCE prof. Karlu Vocelkovi, který se bude konat v univerzitní 
aule 25. dubna 2025 (na tuto akci jsou členové a členky vědecké rady srdečně zváni). 
 



Další zasedání vědecké rady proběhne online v pátek 13. června od 10:00. 
 
 
 
 
V Pardubicích, dne 14. 4. 2025                                          doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D. 
Zapsala: Dita Jančaříková                                děkan Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 
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